
Také Babiš nakupoval a připojil bizarní
přednášku. „Budeme slavit den Nutelly!“
- CZ24 News | 10. listopadu 2023

ČESKO: Bývalý premiér a šéf hnutí ANO Andrej Babiš si připravil bizarní přednášku o
Nutelle, kde vyzdvihl pozitivní účinky oříšků a přiblížil pozadí vzniku oříškové pochutiny.
Babiš skrze video o historii a složení Nutelly reagoval na nákupy českého premiéra Petra
Fialy (ODS) v Německu. „Budeme slavit tu Nutellu! Oříšky jsou zdravé a dobré pro
regeneraci svalů, ostříží zrak a lepší zažívání,“ prohlásil Babiš s tím, že cukrovinka se
skládá z lískových oříšků, kakaa a třtinového cukru.

„Chtěl bych poděkovat panu premiérovi Fialovi, že byl nakupovat v Německu a Nutella ovládla naše
sítě,“ začíná Babiš s tím, že on se v tu dobu nacházel v italské provincii Piemont. „To je v Itálii. Tam
vyrábějí tu Nutellu a víte, kdo to vymyslel? Kuchař Ferrero před 50 lety a oni tam všude mají ty
oříšky,“ nechal se slyšet Babiš ve videu na sociálních sítích.

První sklenice Nutelly opustila továrnu Ferrero 20. dubna 1964, ale původní recept na starší produkt
čokoládové pomazánky Gianduia vznikl už v roce 1940. Směs z čokolády, kakaových bobů, mandlí
a lískových ořechů se poté změnila v krémovitý produkt Supercrema a v roce 1963 došlo
k výraznému upravení receptu a přejmenování na Nutellu.

Nutella mimochodem obsahuje lískové oříšky, které jsou prospěšné našemu zdraví, napsal Babiš na
svém facebookovém profilu. Ve videu dále prozradil, že „tam, kde bydlel“ dělají vlastní Nutellu.
Představil domácí oříškové pomazánky, které se vyrábějí z kakaových bobů, lískových oříšků a
třtinového cukru. Vyslovit „třtinový cukr“ dalo Babišovi zabrat a jeho problém s písmenem „ř“
rozesmál štáb, který za videozáznamem stojí.

Podle složení výrobku jsou hlavními ingrediencemi Nutelly cukr, rostlinné oleje, lískové ořechy,
kakao a sušené odstředěné mléko. Nutella je v mnoha zemích prodávána jako „oříškový krém“ kvůli
tomu, že podle italského práva nemůže být označena jako čokoládový krém, protože nesplňuje
minimální koncentraci kakaové sušiny.

Poslanec ve videu ukázal také několik podomácku vyráběných italských krémů, ale také ty originální
a dodal, že si z Piemontu přivezl dvě sazenice oříšků. „Tady mám maminku a tatínka, muž a žena,
dvě pohlaví. A tohle teďka zasadím pět metrů od sebe a až vyrostou za 10 let, tak začnou rodit ty
oříšky,“ doplnil Babiš s tím, že oříšky jsou „strašně zdravé.“

Expremiér připomněl, že lískové oříšky jsou „dokonalým palivem“ pro mozek a pomáhají
metabolismu se „rozjet na plné obrátky.“ „Srdce jako zvon. Vlasy jako koruna krásy. Pro regeneraci
svalů, ostříží zrak a lepší zažívání,“ pokračuje. Dále dodal, že oříšky se hodí jako „zdravé mlsání
nejen k filmu, energie na cesty a tréninky, lahodná pasta na pečivo či ozdoba na dorty a domácí
pečení.“

Na závěr videoprohlášení oříšky označil za „koktejl plný bílkovin a hořkosladkou symfonii, která je
vždy a všude po ruce.“ Nakonec uvedl, že „budeme slavit tu Nutellu“ a připomněl, že světový den
této cukrovinky je 5. února. Babiš skrze poučné video o Nutelle reagoval na výlet Petra Fialy
za nákupy do Německa.
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Premiér Petr Fiala (ODS) těsně před svou cestou do Afriky vyrazil na nákup za německé hranice, kde
nakoupil základní potraviny, ale také třeba Nutellu a následně provedl srovnání s českými
potravinami. Zjistil, že potraviny v Česku jsou dražší, což okomentoval s tím, že je sice dobře, že
vláda nemá na starosti cenotvorbu, ale že bude jednat o cenách s výrobci. Podobně srovnával kvalitu
potravin v Německu i expremiér Andrej Babiš (ANO). Podle šéfa Svazu obchodu a cestovního ruchu
Tomáše Prouzy otevírá Fiala důležité téma teritoriálních omezení dovozu.

Vážení přátelé,

dnes k vám přicházím se speciálním dílem Otázek & odpovědí. Tentokrát budeme mluvit
o cenách potravin. A podíváme se i za hranice. pic.twitter.com/PL0ZgaaaDb

— Petr Fiala (@P_Fiala) November 5, 2023

„Ceny potravin i díky tlaku naší vlády začaly konečně klesat, ale na druhou stranu řada z vás mi píše,
že se stále vyplatí nakupovat v zahraničí,“ uvedl Fiala na sociální síti X (dříve Twitter) v pravidelné
rubrice Otázky a odpovědi z Kramářovy vily.
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